
 

Geachte fracties binnen de gemeenteraad Zwijndrecht, 

 

 

Met deze mail willen wij u vanuit onze verantwoordelijkheid informeren dat per 9 april 2018 

de basis brandweerzorg voor een deel van de burgers en ondernemingen van gemeente 

Zwijndrecht is veranderd. Het uitgangspunt van het vernieuwde dekkingsplan, op basis van 

operationele grenzen in plaats van gemeentegrenzen, was dat de snelst mogelijke basis 

brandweereenheid gealarmeerd zou worden. Dit uitgangspunt is natuurlijk niet te 

bediscussiëren, vormt een mooie standaard en doet recht aan het reeds jarenlange motto ‘112, 

als elke seconde telt’. U bent hierover als gemeenteraad eerder ook over geïnformeerd, en u 

heeft hiermee vanzelfsprekend ook ingestemd. Vanuit andere gemeentes in de regio is extra 

aandacht gevraagd op de zorgvuldigheid van implementatie. De brandweerzorg mag 

vanzelfsprekend niet te leiden hebben onder de invoering van het dekkingsplan. 

De implementatie van het dekkingsplan en de bijbehorende Kazerne Volgorde Tabel (KVT) is 

echter onder tijdsdruk van de samenvoeging van de meldkamers dermate versneld dat wij van 

mening zijn dat de zorgvuldigheid hieronder te lijden heeft gehad. Deze versnelde invoering 

heeft er enerzijds voor gezorgd dat een deel van de gemeente met onmiddelijke ingang sneller 

wordt geholpen, doordat onze buurpost Hendrik-Ido-Ambacht daar sneller is (met name 

rondom Thorbeckelaan). Echter heeft de versnelde invoering er ook voor gezorgd dat 

aanpassingen die wij in de afgelopen maanden hebben voorgesteld vanuit praktische kennis 

en plaatselijke bekendheid (de praktische toets van het theoretische model) voorlopig niet 

kunnen worden aangepast of doorgevoerd, ondanks dat aantoonbaar is dat er qua snelheid 

afbreuk gedaan wordt aan de brandweerzorg. Er zijn een aantal straten en straatdelen die niet 

de snelst mogelijke basisbrandweereenheid voor de deur krijgen in geval van een prio-1 

melding.  

Dit geldt o.a. voor: 

·         de omgeving Hoendersekade / Volgerland, Domusoord, Were (tot ongeveer 

Pelster – Strevelshoek) 

·         omgeving Veerplein (tot ongeveer Oostkeetshaven) 

·         Zwijndrechtse zijde Lindeweg (Bold Action / Biemond en van Pelt) 

·         Alles rechts vanaf Beneluxlaan richting de Ringdijk tot aansluiting 

Oostkeethaven. (Winkelcentrum Walburg / Walburg College / PJ Oudplein) 

 Hier maken wij ons ernstig zorgen om. De verschillen lopen op tot bijna drie minuten en hier 

is dus een groot risico aanwezig. Wij zijn als vrijwillige brandweermensen intrinsiek 

gemotiveerd om onze burger bij nacht en ontij hulp te verlenen en voelen ons 

verantwoordelijk voor de uitvoer van de brandweerzorg. Het doet ons dan ook pijn te moeten 

zien dat hierin concessies worden gedaan. Ondanks dat u ongetwijfeld geïnformeerd zult zijn 

willen wij onze zorgen vanuit de uitvoering met u delen omdat u verantwoordelijk bent voor 

de brandweerzorg in onze gemeente. 

Wij, de ploegchefs van brandweer Zwijndrecht, zijn al vanaf 2017 druk doende aangaande dit 

onderwerp. Zo hebben wij meerdere gesprekken gevoerd en zijn er meerdere documenten 



opgesteld met goede beargumentatie vanuit onze kant waarom wij van mening zijn dat de 

vakkaarten niet juist zijn ingedeeld. Hierop hebben wij duidelijk aangegeven met daarin de 

juiste beargumentatie hoe volgens ons de grens moest liggen. Hier hebben wij rekening 

gehouden met de uitgangspunt: “De burger verdiend de snelste brandweerzorg”. Daarbij 

hebben wij gebruik gemaakt van een theoretische toets (navigatie) en praktijkvoorbeelden en 

daarbij onze plaatselijke bekendheid. Tevens word er nu al bijna een jaar tweezijdig 

aangereden op bepaalde objecten binnen de gemeente Zwijndrecht. Dat betekend dat bij 

alarmering onder een prio 1, bij een object zoals: Winkelcentrum Walburg, t’ Anker, Nebo en 

de Lindonk, Post Zwijndrecht alsmede post Hendrik-Ido-Ambacht tegelijkertijd gealarmeerd 

worden. Over het afgelopen jaar is gebleken dat wij als post Zwijndrecht bij de dubbelzijdige 

alarmeringen altijd significant sneller waren dan post Hendrik-Ido-Ambacht.  

Vanuit de Veiligheidsregio zijn er verschillende mensen en verschillende afdelingen doende 

geweest. Echter heeft dit niet geresulteerd in het gewenste resultaat. Hierbij hebben wij enkel 

gedacht aan het belang van de burger in de gemeente Zwijndrecht. Afgelopen week kregen 

wij tot onze spijt te horen dat de Veiligheidsregio geen wijzigingen meer door zal voeren. 

Hierdoor lopen wij nu tegen een muur op en zijn wij genoodzaakt om onze zorgen met u te 

delen! 

Als u verdere verduidelijking wenst van bovenstaande of andere thema’s aangaande de 

brandweerzorg gaan wij graag met u in gesprek. Wij zijn bereid om bij u langs te komen in 

het gemeentehuis en anders bent u allen van harte welkom bij ons in de brandweerkazerne. 

Wij willen u dan graag het bovenstaande verder toelichten en onze zorgen die wij hebben 

verder beargumenteren.  

Ploegchefs, Bevelvoerders en manschappen 

Vrijwillige Brandweer Post Zwijndrecht 

 


